
 
P r o t o k ó ł    N r  XII / 07 

z obrad XII sesji Rady Miasta Hajnówka, 
która odbyła się 28 listopada 2007 r. 

w sali konferencyjnej Urzędu Miasta Hajnówka                                                                                 
przy ul. Aleksego Zina 1 w godz. 15.00-17.30 

 

Stan osobowy Rady-21 
Obecnych – 19 

    Nieobecni – 2 / Andrzej Popow , Walentyna Ostaszewska / 
Pani Walentyna Ostaszewska przybyła na sesję podczas realizacji  

punktu 7 porządku obrad – godz. 17.00 
 

Radni obecni na sesji : 
1. EUGENIUSZ  BOŁTROMIUK 
2. ALICJA CHANIŁO 
3. GRAśYNA  DYMIŃSKA 
4. JOLANTA EWA KULPA - KRZYCKA 
5. LEONARD  KULWANOWSKI 
6. PIOTR  MARKIEWICZ 
7. WIERA MASAJŁO 
8. BOGUSŁAW SZCZEPAN ŁABĘDZKI 
9. JAKUB  OSTAPCZUK 
10. WIKTOR  SACHARCZUK 
11. EUGENIUSZ  SACZKO 
12. GRZEGORZ  SUREL 
13. ZDZISŁAW WIATROWSKI 
14. MICHAŁ SZPAKOWICZ 
15. GRZEGORZ  TOMASZUK 
16. WIKTOR DZIK 
17. RYSZARD STANISŁAW SOKOŁOWSKI 
18. MIKOŁAJ SZAREJKO 
19. WIESŁAW RAKOWICZ 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu 
 Ponadto w sesji udział wzięli Pan Anatol Ochryciuk – Burmistrz Miasta Hajnówka, Skarbnik 
Gminy Halina Nowik, Sekretarz Gminy Jarosław Grygoruk , Bazyl Stepaniuk – Zastępca 
Burmistrza Miasta , Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Hajnówce  , 
przewodniczący Rad Osiedla oraz przedstawiciele lokalnej prasy i mediów , związków 
zawodowych i mieszkańców. Lista obecności załącznik nr 2 .                                                                                                                         
Do punktu 1 porządku obrad  
Obrady otworzył oraz im przewodniczył Pan Leonard Kulwanowski – Przewodniczący Rady 
Miasta Hajnówka , który po powitaniu obecnych stwierdził , iŜ w sesji uczestniczy 19 
radnych co stanowi quorum by obrady były prawomocne . 
Do punktu 2 porządku obrad 
Porządek obrad radni otrzymali w statutowym terminie . Przewodniczący Rady  wnioskował 
o wprowadzenie do porządku obrad punktu 6 h  - podjęcie  uchwały w sprawie zmiany  
Uchwały Nr XI/55/07 Rady Miasta Hajnówka z dnia 25 października 2007 r. w sprawie zasad 



gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność Gminy Miejskiej Hajnówka. Za 
wnioskiem głosowało 19 radnych , głosów przeciw i wstrzymujących nie było .                         
W głosowaniu udział wzięło 19 radnych                                                                                                                                       
Przewodniczący Rady poddał pod glosowanie  projekt porządku  obrad wraz z przyjętą 
zmianą . Za przyjęciem porządku  głosowało 19 radnych , głosów  przeciw i 
wstrzymujących nie było , w głosowaniu udział wzięło 19 radnych . 

1. Otwarcie sesji 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XI sesji Rady Miasta Hajnówka 
4. Interpelacje . 
5. Informacja o działalności Burmistrza Miasta Hajnówka  w okresie   13.10.2007 r. 

- 15.11.2007 r. 
6. Podjęcie uchwał w sprawach : 

 A/ Określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości , 
 B/ Określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych , 
 C/ Opłaty od posiadania psów , 
 D/ Trybu i szczegółowych warunków zwolnienia od podatku rolnego uŜytków 

rolnych na których zaprzestano produkcji rolnej , 
 E/ Udzielenia pomocy finansowej 
 F/ Zmian w budŜecie miasta na 2007 r., 
 G/ Przyjęcia gminnego  systemu profilaktyki i opieki nad dzieckiem i rodziną  
 H/ zmiany  Uchwały Nr XI/55/07 Rady Miasta Hajnówka z dnia 25 

października 2007 r. w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami 
stanowiącymi własność Gminy Miejskiej Hajnówka 

7. Wolne wnioski, zapytania . 
8. Odpowiedzi na interpelacje, wolne wnioski , zapytania . 
9. Zamknięcie obrad. 

 
 Do punktu 3 porządku obrad 

Protokół obrad  XI sesji Rady Miasta Hajnówka radni przyjęli przy 19 głosach za , 
głosów przeciw i wstrzymujących nie było , w głosowaniu udział wzięło 19 
radnych. 

 Do punktu 4 porządku obrad 
Interpelację zgłosił :                         . 
Radny Ryszard Sokołowski – moja interpelacja dotyczy budownictwa drogowego 
dlaczego nie została zrealizowana do końca przebudowa ul. Kosidłów i realizacja 
tego zadania została  przeniesiona na 2008 r.? Na jakim etapie jest budowa ul. 
Mazurskiej ? Nie widzę tego zdania w planach  inwestycyjnych miasta na 2008 rok. 

 Do punktu 5 porządku obrad 
Informacja o działalności Burmistrza Miasta Hajnówka  w okresie   13.10.2007 r. - 
15.11.2007 r. stanowi załącznik nr 3 do protokołu . 
Pytania zgłosili : 
Radny Wiesław Rakowicz:- czego dotyczyło spotkanie Związku Gmin Puszczy 
Białowieskiej ? Jaką nieruchomość gmina nabyła od osoby prywatnej? 
Radna GraŜyna Dymińska - w naszym mieście obchody Święta Niepodległości są 
ubogie , inne miasta dekorują flagami narodowymi główne ulice a my nie . Święto 
to powinno być widoczne i zaakcentowane przez nas. 
Radny Ryszard Sokołowski- dlaczego miasto partycypuje w kosztach wykonania 
dokumentacji technicznej dot. przebudowy niektórych dróg powiatowych.? 
Radny Zdzisław  Wiatrowski- w planie budŜetu miasta na 2008 r. nie ma budowy 



hali sportowej przy Zespole Szkół  nr 2 w Hajnówce . Dlaczego na opracowanie 
dokumentacji OSiR i hali sportowej przy szkole ogłoszono konkurs jednoetapowy  
? 
Radny Eugeniusz Saczko – pojawia się koncepcja rozbudowy Ośrodka Sportu i 
Rekreacji w projekcie budzetu miasta na 2008 rok  , brak jest budowy hali 
sportowej przy Zespole Szkół Nr 2 , w tej sprawie  rozmawiałem z 
zainteresowanymi osobami i przewaŜa opinia, Ŝe na dziś waŜniejsza jest budowa 
hali widowiskowo – sportowej niŜ  rozbudowa OSiR , mała hala znajduje się  przy 
pływalni i moŜna ja wykorzystać  .Proponuję rozpoczęcie dyskusji co nam jest 
potrzebne czy hotel, restauracja , pomieszczenia biurowe czy sala widowiskowa. 
Odpowiedzi udzielił  Burmistrz Anatol Ochryciuk – Związek Gmin liczy 26 gmin z 
trzech powaitow / bielskiego , hajnowskiego , siemiatyckiego / , powstał po to by 
wspolnie prowadzić gospodarkę odpadami komunalnymi ,przedstawiciele Związku 
Gmin spotykają się, co kwartał; trwają jak ma wyglądać kształt gospodarki 
odpadami na terenie dzialania związku a w ostatnim czasie  naleŜało zająć 
stanowisko w sprawie zmian w Wojewódzkim Planie Zagospodarowania 
Odpadków. Właścicielce zaleŜało na sprzedaŜy gruntu – ok. 200 m² - a nam zaleŜy 
na pozyskiwaniu terenów przy ul. Rakowieckiego na cele rekreacyjno-turystyczne. 
Uwagę radnej Dymińskiej przyjmuję. Z funduszu skierowanego na wschodnie 
tereny udało się pozyskać środki na opracowanie dokumentacji technicznej zespołu  
ulic gminnych  i powiatowych  / tj drogi powiatowe  Dziewiatowskiego , Poddolna , 
Dolna , część ulicy Targowej , Prosta / .Starostwo Powiatowe pokrywa udział 
własny tego zdania z własnych środków . Połączenie wniosków na przebudowę ulic 
zwiększało moŜliwość ich akceptacji i w przyszłości ich realizację . Wyłoniono 
wykonawców – ulice powiatowe – firma z Poznania , ulice gminne – Biuro 
Projektów z Hajnówki . Na temat budowy hali i rozbudowy OSiR powinniśmy 
odbyć dyskusję. 

 Do punktu 6 porządku obrad 
 A/ Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

komisje Rady Miasta zaopiniowały pozytywnie . Komisja Spraw Społecznych na 
wniosek radnej Dymińskiej  na  swoim posiedzeniu przyjęła wniosek by  
przeprowadzić konsultację  stawki podatku związanej z prowadzeniem działalności 
gospodarczej z przedstawicielami większych zakładów pracy – Forte , ZM 
“Hamech” , Gryfskand , OSM , PSS i Cech Rzemiosł RóŜnych . 
Burmistrz Miasta Anatol Ochryciuk - było mało czasu na przeprowadzenie 
konsultacji, a wybiórcza konsultacja mogłaby zostać źle przyjęta. Hajnowscy 
przedsiębiorcy nie są zrzeszeni. W Wojewódzkim Związku Transportowców 
przyjęto do wiadomości fakt, Ŝe stawki podatku wzrastają o wskaźnik inflacji. Wynik 
przeprowadzonej konsultacji byłby oczywisty – nie podnosić stawek , obniŜyć je . 
Skala obciąŜenia  z tego tytułu dla fim nie jest znaczna w kosztach ogólnych .Na 
przyszłość moŜemy się do tego odnieść . 
Radna GraŜyna Dymińska – poniewaŜ byłam inicjatorką  wniosku chcę zwrócić 
uwagę  , Ŝe dobrym obyczajem byłoby konsultowanie stawek podatku z 
przedsiębiorcami , wysłuchanie ich racji , problemów i stanowisk . Dobrze by było 
poznać  ich argumenty a decyzje  podjąć zgodnie z oczekiwaniami projektodawcy . 
Według moich informacji istnieje Stowarzyszenie Kupców i Pracodawców  , chyba , 
Ŝe sie mylę . 
Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 12 radnych , 7 radnych głosowało 
przeciw , głosów wstrzymujących nie było , w glosowaniu udział wzięło 19 radnych . 
Uchwała Nr XII/ 62  /07 w sprawie Określenia wysokości stawek podatku od 



nieruchomości , załącznik nr 4  
 B/ Po wysłuchaniu pozytywnych opinii komisji radni przy 12 glosach za , 0 glosach 

przeciw , 7 głosach wstrzymujących przyjęli projekt  uchwały w sprawie określenia 
wysokości stawek podatku od środków transportowych , w glosowaniu udział wzięło 
19 radnych . 
Uchwała Nr XII/ 63  / 07 w sprawie  określenia wysokości stawek podatku od 
środków transportowych stanowi załącznik nr 5 

 C/ Po wysłuchaniu pozytywnych opinii komisji radni przy 12 glosach za , 6 glosach 
przeciw , 1 głosie wstrzymującym przyjęli projekt  uchwały w sprawie opłaty od 
posiadania psów , w głosowaniu udział wzięło 19 radnych . 
Uchwała Nr XII /  64  / 07 w sprawie  opłaty od posiadania psów stanowi załącznik 
nr 6 

 D/ Po wysłuchaniu pozytywnych opinii komisji radni przy 19 glosach za , 0 glosach 
przeciw , 0 głosach wstrzymujących przyjęli projekt  uchwały w sprawie trybu i 
szczegółowych warunków zwolnienia od podatku rolnego uŜytków rolnych na 
których zaprzestano produkcji rolnej ,  w glosowaniu udział wzięło 19 radnych . 
Uchwała Nr XII/ 65   / 07 w sprawie trybu i szczegółowych warunków zwolnienia od 
podatku rolnego uŜytków rolnych na których zaprzestano produkcji rolnej , załącznik 
nr 7 

 E/ Po wysłuchaniu pozytywnych opinii komisji radni przy 19 glosach za , 0 glosach 
przeciw , 0 głosach wstrzymujących przyjęli projekt  uchwały w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej ,w glosowaniu udział wzięło 19 radnych . 
Uchwała Nr XII/ 66   / 07 w sprawie udzielenia pomocy finansowe załącznik nr 8 

 F/ Przed przystąpieniem do realizacji tego punktu  Burmistrz Miasta Hajnówka wniósł  
autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2007 r., / 
radni  poprawiony projekt uchwały o zgłoszone zmiany otrzymali na pismie /. 
Burmistrz Miasta poinformował , Ŝe  Miejska Biblioteka Publiczna realizowała 
wielki projekt , by ubiegać sie o refinansowanie środków  musi zaangaŜować  około 
70 tys zł .Jednostka ta nie moŜe ubiegać się o kredyt  . Dyrektor tej placówki 
zwróciła się do Burmistrza Miasta o pomoc w rozwiązaniu tego problemu i 
konsekwencja tego jest m.in. autopoprawka . 
Radny Eugeniusz Saczko – czy to znaczy , Ŝe Miejska Biblioteka Publiczna  w 
przyszłym roku będzie miała większy budŜet ? 
Skarbnik Gminy Halina Nowiak – w przyszłym roku MBP będzie musiała zwrócić te 
środki do budŜetu . 
Radni przy 15 głosach za , 1 głosie przeciw , 3 głosach wstrzymujących przyjęli 
projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2007 r., / radni  poprawiony 
projekt uchwały o zgłoszone zmiany otrzymali na pismie  , w głosowaniu udział 
wzięło 19 radnych . 
Uchwala Nr XII/ 67  / 07 w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2007 r., załącznik 
nr 9 

 G/ Do projektu uchwały w sprawie przyjęcia gminnego  systemu profilaktyki i opieki 
nad dzieckiem i rodziną , Burmistrz Miasta Hajnówka zgłosił autopoprawkę , którą 
radni otrzymali na piśmie polegającą na  zmianach : 
Rozdział V ust. 2 punkt 4   
wprowadzenie do szkolnych programów dydaktycznych zajęć  profilaktyczno – 
edukacyjno - wychowawczych z zakresu dewiacji i patologii społecznej  ze 
szczególnym uwzględnieniem profilaktyki uzaleŜnień  
Rozdział VI   
1-10 bez zmian 



11.Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Hajnówce . 
12.Warsztaty Terapii Zajęciowej w Hajnówce . 
13.Powiatowy Ośrodek Wsparcia dla osób z zaburzeniami psychicznymi w 
Hajnówce; 
14.Inne podmioty , którym nie jest obojętne dobro dziecka i rodziny . 
Radni przy 17 głosach za , 0 glosach przeciw , 2 głosach wstrzymujących przyjęli 
projekt uchwały w sprawie przyjęcia gminnego  systemu profilaktyki i opieki nad 
dzieckiem i rodziną , w głosowaniu udział wzięło 19 radnych . 
Uchwała Nr XII/ 68  / 07 w sprawie przyjęcia gminnego  systemu profilaktyki i 
opieki nad dzieckiem i rodziną  , załącznik nr 10 

 H/ Projekt uchwały w sprawie zmiany  Uchwały Nr XI/55/07 Rady Miasta Hajnówka z 
dnia 25 października 2007 r. w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami 
stanowiącymi własność Gminy Miejskiej Hajnówka radni przyjęli przy 19 glosach za 
, 0 glosach przeciw , 0 glosach wstrzymujących , w glosowaniu udział wzięło 19 
radnych . 
Uchwała Nr XII/ 69/07 w sprawie zmiany  Uchwały Nr XI/55/07 Rady Miasta 
Hajnówka z dnia 25 października 2007 r. w sprawie zasad gospodarowania 
nieruchomościami stanowiącymi własność Gminy Miejskiej Hajnówka  , załącznik 
nr 11 

 Do punktu 7 porządku obrad 
Przybyła Radna Walentyna Ostaszewska  
Stan Rady - 20 
Wolne wnioski, zapytania zgłosili : 
Radna Alicja Chaniło - na funkcjonowanie przytuliska dla zwierząt przeznaczono w 
2008 r. 40.000 zł, tymczasem mieszkańcy skarŜą się na to, Ŝe wyłapywane są psy z 
obroŜami. Ilość bezpańskich psów ostatnio znacznie wzrosła. Nadal prowadzone są 
psy bez kagańców i bez smyczy . 
Radny Wiktor  Dzik - mieszkańcy nie przestrzegają obowiązku odśnieŜania 
chodników przy posesjach. Pługi przy odśnieŜaniu zasypują przejścia dla pieszych. 
Radny Ryszard Sokołowski - w ubiegły roku świąteczne oświetlenie ulic było 
moim zdaniem niewystarczające, jak będzie w tym roku? Na promocję miasta 
przewidziano 70.000 zł, czy za taką kwotę wypromujemy się skutecznie? Starostwo 
dokłada do projektu przebudowy ulic 20.000 zł, na drogi powiatowe wydajemy 
znacznie więcej. 
Radny Wiesław Rakowicz - aktualizacji wymaga strona internetowa miasta 
odnośnie dzielnicowych i nazwy ulicy pod zdjęciem w historii miasta. 
Radny Zdzisław  Wiatrowski - osoby jadące autobusem do BiałowieŜy mogą chcieć 
zwiedzić Rezerwat śubrów – naleŜałoby ustawić tam znak “przystanek na Ŝądanie”. 
Radna GraŜyna Dymińska: - Hala sportowa była planowana znacznie wcześniej . 
Zadanie to znajdowało sie w planach które były uchwalone przez radnych 
.Rozbudowa OSiR pojawiła sie teraz .UwaŜam, Ŝe taka praktyka zmiany inwestycji 
jest niewłaściwa , liczenie Ŝe radni nie dostrzegą tej zmiany . Trzeba dyskutować z 
nami . NaleŜy uwaŜniej przygotowywać projekty uchwał, Ŝeby nie zmieniać ich z  
sesji na sesję  . 
Radna Walentyna Ostaszewska – Miejska Komisja Mieszkaniowa dokonała 
przeglądu mieszkań komunalnych; ich stan jest tragiczny , wiele rodzin potrzebuje 
mieszkań ,  Stan mieszkania rodziny mieszkającej przy ul. Chopina jest tragiczny, 
są tam małe dzieci konieczna jest pomoc, gdyŜ w domu znajduje się rozwalony piec 
w którym się pali .  
Radny Bogusław Łabędzki: - w nawiązaniu do wcześniej zgłoszonego wniosku dot. 



mogiły na Międzytorach chodzi mi o wyeksponowanie tego miejsca i 
wykorzystanie go do edukacji w ramach obchodów święta  15 sierpnia , a nie o 
ekshumację i przeniesienie szczątków na cmentarz gdyŜ to niczego nie zmieni 
powstanie jeszcze jedna mogiła . Grupa ludzi zebrała materiały na temat tej mogiły 
potwierdzające autentyczność miejsca i dziś moŜna by było wykorzystać to . 
Radny Grzegorz  Surel - czy Pronar przejawia chęć inwestowania w Hajnówce na 
wykupionych terenach ? 
Pan Ryszard Baj, przew. RO Mazury - naleŜałoby ująć do projektowania na 2008 r. 
ul. Krzywą i Przytorową.   

 Do punktu 8 porządku obrad 
Odpowiedzi na interpelacje, wolne wnioski , zapytania udzielił Burmistrz Miasta  
Anatol Ochryciuk: - Chodnik w ul. Kosidłów zostanie ułoŜony w 2008 r. z 
wiadomych radnemu przyczyn. Osoba, która uniemoŜliwia budowę ul. Krzywej 
gotowa jest przekazać nieruchomość w zamian za mieszkanie komunalne. Zwrócę 
uwagę osobie prowadzącej stronę na błędy występujące na stronie. KaŜdy kierowca 
powinien zatrzymać się na prośbę pasaŜerów; zainteresuje tematem przewoźników, 
a sprawę znaku przekaŜę do Starostwa. W sprawie hali sportowej zaproponuje w 
najbliŜszym czasie spotkanie. Starosta jest atakowany na sesjach RP za zbyt duŜy 
udział w inwestycjach miejskich. Wykonanie dokumentacji otwiera moŜliwość 
realizacji kolejnych inwestycji, a przy udziale środków unijnych nie są to duŜe 
sumy. Nie mam zamiaru przenoszenia mogiły, zwróciłem się z zapytaniem, 
poniewaŜ w tej sprawie są liczne monity mieszkańców. Dotychczas tego miejsca 
nie było na liście Komitetu Ochrony Miejsc Walki i Męczeństwa, podobno będzie 
wpisane. Zanim Pronar kupił tereny Hajnówki, rozpoczął budowę inwestycji w 
Narewce, Hajnówka jest następna w kolejności. Sądzę, Ŝe w 2008 r. przystąpimy do 
projektowania Krzywej i Przytorowej. Sprawę tej rodziny przekaŜemy do MOPS – 
u, nie jesteśmy w stanie zajrzeć do kaŜdego prywatnego domu. Tabor MZK jest 
zuŜyty, pora przystąpić do jego wymiany i naleŜy zrobić to tak, Ŝaby autobusy były 
jednej marki. Od jutra będzie testowany autobus MAZ, proszę o zbieranie opinii. 
W dalszej cześci odpowiedzi udzielał Zastępca Burmistrza Miasta Bazyl Steapniuk 
- rozmawialiśmy z kierownikiem rewiru dzielnicowych, otrzymujemy informację o 
udzielonych pouczeniach, mandatach. Prowadzimy teŜ ogląd posesji pod względem 
stanu czystości, staramy się lokalizować miejsca przebywania bezpańskich psów, 
chociaŜ nie jest to łatwe. Ustawiliśmy w parku pojemniki na zwierzęce nieczystości 
– nie wiem, czy jeszcze są, wiem natomiast, Ŝe nie były uŜywane. DyŜurny KPP ma 
telefon do urzędu i do HSOZ, psy są wyłapywane w miarę napływania zgłoszeń. 
Telefon do firmy odśnieŜającej jest umieszczony na stronie internetowej. Do 
mieszkańców posesji prześlemy pisma przypominające o ich obowiązkach. Trwa 
instalacja nowych elementów świetlnych przy ulicach: 3 Maja, Sportowej, 
Batorego, Piłsudskiego, przy Rondzie Jana Pawła II i skwerze przy UM. 
Wystąpiliśmy do firm o współudział w finansowaniu iluminacji, odzew był 
umiarkowany; dzięki temu zostaną udekorowane niektóre drzewa przy ul. 3 Maja. 
Iluminację mamy w uŜyczeniu; zostanie zdjęta w lutym, ale płacimy 30% jej 
wartości, a w kolejnym roku moŜemy zainstalować inną. 
Przewodniczący Leonard Kulwanowski: - Radni koła PiS jeszcze w kwietniu 
zaproponowali nagradzanie jednostek podległych samorządowi za nadzwyczajne 
osiągnięcia, z róŜnych przyczyn odpowiadam dopiero teraz. Propozycja jest 
interesująca, ale z zasięgniętych opinii wynika, Ŝe moŜe być trudna w realizacji. 
Proponuję wnioskodawcom przemyślenie propozycji, uściślenie i ewentualne 
zredagowanie wniosku na nowo, chociaŜ uwaŜam, Ŝe burmistrz właściwie ocenia 



działalności podległych mu jednostek 
Zapraszam radnych do HDK 29.11. na inauguracyjną sesję MłodzieŜowej Rady 
Miasta. 

 Do punktu 9 porządku obrad 
Na tym obrady zakończono . 

 


